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ACTA DE LA COMISSIÓ DE RELACIONS INTERNACIONALS, MOBILITAT I POLÍTICA LINGÜÍSTICA DE 

LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 
 
Dia: 16  de juliol de 2018  
Hora: 12,30 hores 
Lloc: Sala de Juntes de la Facultat de Geografia i Història  
 
Assistents: Buenacasa Pérez, Carles, Canals Vilageliu, Roger, Conejo Da Pena, Antoni, García Coll, Arlinda, Sala Juanos, 
Carina, Sánchez Aguilera, Dolores. 
 
Excusen: Barrera Gómez, Noemí, Hidalgo Pérez, Marta. 
 
Ordre del dia 

1.- Informació general 

2.- Estratègia d’internacionalització de la Facultat 

3.- Preparació del Pla Estratègic de Mobilitat de la Facultat 

4.- Activitats dinamització lingüística Curs 2018-19 

5.- Torn obert de paraules 

________________________________________________________________________________________________ 

S’inicia la reunió a les 12,40 h. 

1.- Informació general 

La Presidenta de la Comissió inicia la reunió donant la benvinguda als assistents i explicant que es tracta de la primera 
reunió de la comissió des de l’arribada del nou equip deganal. Per aquest motiu, es tracta d’una reunió bàsicament 
informativa, la qual pretén exposar la situació dels temes que són competència d’aquesta comissió i, sobretot, 
plantejar un pla de treball per als propers anys.  

Es revisa la composició i les funcions de la comissió, d’acord amb el que estableix el reglament actual de la facultat. 
S’indica que s’està preparant un nou reglament de la facultat que pot afectar a la composició de la Comissió. També 
s’espera que, tan aviat com sigui possible, es puguin incorporar a la Comissió els representants dels estudiants. 

 

2.- Estratègia d’internacionalització de la Facultat 

La Dra. Garcia Coll explica la importància de les aliances d’universitats en l’estratègia actual d’internacionalització de 
la UB així com l’assistència a les diferents fires que funcionen com a punt de trobada entre diferents universitats i, per 
tant, es converteixen en l’ocasió d’establir relacions. Es comenta que des del Vicerectorat de Projecció i 
Internacionalització s’ha consolidat la pràctica d’enviar emails abans d’anar a les diferents fires demanant si es volen 
fer contactes amb alguns dels assistents i, en tornar, també s’envia un llistat de les universitats amb les quals s’ha 
contactat (i sempre demanant una resposta en temps molt reduït). Es proposa que, a partir d’aquest moment, es 
faran arribar aquests emails als membres de la Comissió que seran els encarregats de treballar les iniciatives entre els 
membres dels diferents departaments. Per les informacions rebudes en les darreres comissions convocades des del 



 

2 
 

vicerectorat, aquest serà el funcionament que es farà servir en el futur. La reflexió general és que cal tenir clar quins 
països/universitats interessen per saber cap on cal adreçar els intents de fer contactes quan es produeixin aquest 
tipus de consultes. 

 

3.- Preparació del Pla Estratègic de Mobilitat de la Facultat 

Des de fa uns mesos, s’està treballant en la preparació d’una ORI de Centre, que coordini les tasques de les ORIs de la 
Facultat de Geografia i Història i la de Filosofia. Per aquest motiu, s’estan coordinant els processos i s’estan duent a 
terme activitats conjuntes, com la preparació de la sessió de benvinguda per als estudiants “incoming”, el dia 12 de 
setembre, i les sessions informatives pels “outgoers”.  

Un repte que es defineix a nivell de facultat és el d’incrementar les ràtios de mobilitat de la facultat, sobretot dels 
estudiants però també del professorat. Entre les iniciatives que es volen explorar es troba celebrar un dia de la 
mobilitat, en què s’organitzin accions per donar a conèixer els diferents programes de mobilitat entre els estudiants. 
Tanmateix, es creu d’interès cercar vies per involucrar el professorat en la promoció de la mobilitat i les diferents 
destinacions.  

En relació amb els diferents programes de mobilitat, s’informa sobre l’extinció del programa CINDA, encara que 
d’acord amb el que s’ha informat en les diferents reunions, les destinacions que incloïa aquest programa seran 
substituïdes per convenis bilaterals, de forma que es mantinguin com a oferta. 

D’altra banda, s’explica que s’està esperant informació sobre el programa Erasmus per a estudiants de doctorat, 
encara que no es té informació sobre el possible calendari. No obstant això, sí que sembla que seran les facultats les 
que podran proposar universitats amb les quals fer convenis, igual que succeeix amb la proposta d’Erasmus KA107. 
Per aquest motiu, és important obrir un període de reflexió sobre quines han de ser les línies de foment de la 
mobilitat de la facultat. Cal que des dels departaments es treballi les propostes d’universitats amb les quals es vol 
establir intercanvis de mobilitat estables en el marc dels programes Erasmus doctorat i KA107, ja que el plantejament 
des del vicerectorat és que es recolliran les propostes de les facultats i es tramitaran les que es considerin viable. 
Finalment, s’insisteix en la baixa mobilitat en el marc del programa Erasmus Placement. Es valora que és un programa 
poc conegut i, a més, que compta amb la dificultat afegida que ha de ser l’estudiant qui proposi l’empresa on vol fer 
les pràctiques sense que hi hagi una oferta estable. L’objectiu que s’apunta és el de poder fer una millor difusió del 
programa, a l’hora de confeccionar un llistat de llocs on fer pràctiques a partir de les empreses o institucions amb les 
quals ja s’ha fet convenis anteriorment o bé a partir de contactes que proporcionin el professorat de la facultat. 
Finalment, es recorda que la majoria dels convenis Erasmus vigents en aquest moment finalitzen al curs 2020-21 pel 
que, durant el curs 2019-20, caldrà avaluar quins convenis es volen renovar i quins no. La conclusió general a la qual 
s’arriba és que convindria tenir un pla estratègic de la mobilitat de la facultat de Geografia i Història on es recollissin 
totes aquestes qüestions. 

 

4.- Activitats dinamització lingüística Curs 2018-19 

Es repassen les activitats que es realitzen relacionades amb la dinamització lingüística. En primer lloc, es fa esment al 
Premi Temps, Espai, Forma, tant en la seva modalitat de millor TFG, millor TFM i millor Treball de Recerca de 
Batxillerat. En relació al darrer, es plantegen dubtes sobre la seva continuïtat, donada la retirada de suport de Serveis 
Lingüístics, que era qui finançava els premis, tenia cura de la revisió lingüística i donava suport a la seva gestió 
mitjançant el becari/becària. S’indica que caldrà tractar millor la situació d’aquest Premi en una propera reunió. 

En segon lloc, es revisen les activitats fetes amb motiu de Sant Jordi. Aquest curs s’ha posat en marxa les tardes 
literàries, consistents en la presentació dels llibres publicats en el transcurs del darrer any pel professorat de la 
facultat. Es valora positivament la proposta però s’assenyala la baixa assistència que van tenir les dues tardes 
realitzades, de manera que caldrà plantejar-se com millorar l’assistència. Finalment, es planteja la voluntat d’ampliar 
l’oferta d’activitats culturals de la facultat que, en aquests moments, és bastant reduïda però, en canvi, l’escàs índex 
de participació en el que es fa en l’actualitat fa dubtar sobre l’interès real d’endegar noves iniciatives.  
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En tercer lloc, es plantegen les tasques pendents en relació amb temes de comunicació. Per una banda, està pendent 
la migració de la web de la facultat al nou format definit per a la UB. Es valora també com molt important les tasques 
de millora de l’actual butlletí que s’estan duent a terme, la consolidació de la presència de la facultat a les xarxes 
socials i la possible ampliació de les mateixes (com seria en el cas d’Instagram).  

Es planteja com a tema a estudiar l’elaboració d’un llistat d’adreces electròniques d’institucions o llocs on fer arribar 
el butlletí de la facultat, amb l’objectiu de donar difusió a les activitats que es fan.  

5.- Torn obert de paraules 

Es valora positivament els temes plantejats i s’acorda treballar les línies de treball proposades en futures reunions 
específiques. 

 

A les 13:45 hores s’aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 
 
Vist i plau 
         
 
 
 
La Presidenta de la Comissió     
Dra. Arlinda GARCIA COLL 
 

 

 

 

 


